
            

Mejladress: medelpad@brostcancerforbundet.se 
 

 

 

Lite Historik  
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Medelpad 

1983–2023 
Under de 40 år som vår förening funnits har stora förändringar skett. Utvecklingen på det 

medicinska området har gått snabbt och även patientrollen har förändrats. För 40 år sen 

var patienten ”passiv”, numera är patienten aktiv och vet vad hon/han kan begära av 

sjukvården och det ställer krav på både vårdgivare och patient. 

 

 



 

SIDA 1 

1983 - 1992 

Medelpads Bröstcancerförening är det ursprungliga namnet för vår förening. Det första 

decenniet präglades av uppbyggnadsarbete, tillsammans med Bröstcancerföreningarnas 

Riksorganisation BRO och övriga bröstcancerföreningar. Upptaktsmöte hölls den 18 

januari 1983.  

• Man höll medlemsmöten med modevisningar och lotterier eller bara för att träffas 

och prata.  

• Kontaktpersoner utbildades i förbundets regi. Stort arbete pågick för att få tillgång 

till lymfterapi genom landstinget. 

•  Mammografi startade 1988. Professionen uttryckte att bröstcancerföreningarna 

var en påtryckningsgrupp, något att ta fasta på även idag!  

• Medlemsavgiften var initialt 35 kronor och sedan 50 kronor. Ordföranden under 

detta första decennium var Britta Brolin och sedan Eva Söderlund. 

1993 – 2002 

Fortsättningsvis kom arbetet att koncentreras på att utöva inflytande och påverka 

beslutsfattare för förbättrad vård och behandling.  

• Åren 1995–97 hette föreningen ”Medelpads bröst- och gyncancerförening” 

respektive ”Medelpads bröstcancerförening” och var även öppen för kvinnor med 

gynekologisk cancer  

• Medlemstidningen utkom för första gången 1995. En tävling om namnförslag 

vanns av Beatrice Abrahamsson och gjorde att Olivbladet utkom från 1996. 

Olivbladet gavs ut sista gången 2015. Och har nu ersatts av månadsbrevet. 

• 1999 tillsattes tjänsten Bröstsjuksköterska även om rollen redan funnits i tio år. 

Bröstsjuksköterskans uppgifter har med åren fått allt större betydelse för 

bröstcancerdrabbade. Lymfödem var (och fortfarande är) ett stort problem och till 

slut kunde en lymfterapeut börja arbeta på sjukhuset.  

• I november 2002 bildades Nätverket i Timrå av två eldsjälar. Nätverket är 

fortfarande aktivt och 10–20 kvinnor i Timrå samlas fortfarande en gång i 

månaden.  

• 2002 var strålbehandlingen som en del av den onkologiska enheten i Sundsvall 

klar, vilket gjorde att merparten av de som behövde stålning kunde få detta i 

Sundsvall.  

• Ordföranden under den här perioden var Monika Hedenskog, Karin Nässeldal och 

Birgitta Larsson 



 

SIDA 2 

 

2003 – 2023 

Olivia Medelpad, Blodsjukas Förening, Gyncancerföreningen Linnéa och Träpatronerna 

inledde ett samarbete med Insamlingsstiftelsen för Mellannorrlands Hospice och 2006 

togs första spadtaget vid Sidsjön och 2007 kunde Hospice högtidligt invigas. Under den 

här tidsperioden har följande utvecklats i föreningen.  

• Mitt i Livet-vecka, där ca femtio kvinnor från Olivia fick möjlighet till 

återhämtning och egenrehabilitering.  

• Nätverken Unga Olivia för bröstcancerdrabbade under 50 år och 

Kronblommorna för de med kronisk bröstcancer.  

• Under några år fanns nätverket i Ånge.  

• Oliviakören – Sång för hälsan men är för närvarande vilade då att körledare 

saknas.  

• Ersättning för inköp av peruk och ojämlikheten i landet var en engagerande fråga. 

En väl underbyggd skrivelse till landstinget 2006 gjorde att den som tappar håret  

p g a cellgiftsbehandling får rekvirera peruk gratis.  

• 2008 inleddes ett samarbete mellan Olivia Medelpad, Träpatronerna och 

gyncancerföreningen Linnéa för att skaffa en ytterligare strålkanon till sjukhuset i 

Sundsvall och efter några år tog landstinget beslut om ny strålningsenhet i 

Sundsvall. 

• Ordföranden under dessa år var Gunda Näsman Halvarsson respektive Marianne 

Lundin. 

• Sundsvalls Nätverk hade startat tidigare men blev Cafékvällar 2017. Man ses en 

kväll varje månad för samtal om ”högt och lågt”. 

Ordföranden var Ingrid Fredin respektive Marica Lindmark Henriksson.  

Nuvarande ordförande Lena Rebane med styrelse ser fram emot 2024 med stor 

tillförsikt. Utvecklingen i föreningen ska naturligtvis fortsätta att påverka vården. Men 

även att vi får en närmare kontakt med våra medlemmar. 

Exempel kan vara 

• Medlemsmöten 

• Föreläsningar 

• Öppen möjlighet att träffa ordförande 

• Utökad verksamhet med stödpersoner 

 

 

 


